
PROTOKOt Nr XXXIV/2017 

Obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Koturl 


odbytej w dniu 29 maja 20l7r 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 14°°, a zakorlczyty si~ 0 godz. 1520. 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 15 radnych tj. 100% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu 

do protokotu/. 

Porzqdek posiedzenia: 

1. 	 Otwarcie Obrad XXXIV Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Informacja Wojta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koturl na lata 

2017-2026. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2017r. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zaciqgni~cia d1"ugoterminowej pozyczki z Wojewodzkiego 

Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenie w wod~ i 

zbiorowego odprowadzania sciekow na terenie Gminy Koturl. 

8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie sprzedazy prawa wtasnosci nieruchomosci 

stanowiqcej mienie komunalne Gminy Koturl. 

9. 	 Informacja Przewodniczqcego Rady. 

10. 	 Dyskusja, sprawy rozne. 

11. 	 Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

12. 	 Zamkni~cie Obrad XXXIV Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 


Przewodniczqca Rady Gminy Teresa Brusniak otworzyta Obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Koturl. 


Stwierdzita quorum. Przywitata przybytych na sesj~: Wojta Grzegorza Gorala, Skarbnika Gminy 


Agnieszk~ Chodowskq, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, Kierownika ZGK w Kotuniu Bogdana 


Kucia, sottysow i radnych. 


Ad pkt. 2. 


Przewodniczqca Rady na prosb~ Wojta zgtosita wniosek 0 wtqczenie do porzqdku obrad jeszcze 


dwoch projektow uchwat, ktore wptyn~ty na jej r~ce juz po wystaniu materiatow na sesj~, jednak 


w ustawowym terminie. Sq to: 


1. 	 Projekt uchwaty w sprawie przyj~cia Programu Rewitalizacji dla Gminy Koturl na lata 2017

2023. 

2. 	 Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwat~ w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece 

Publicznej w Kotuniu. 

Innych wnioskow nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie zgtoszony przez siebie wniosek. 


Zostat on przyj~ty jednogtosnie (za-15) w gtosowaniu jawnym. 


Nast~pnie Przewodniczqca Rady poinformowata, ze projekty uchwat zostanq omowione jako punkty 




9 i 10 porzqdku obrad. Dotychczasowe punkty 9, 10, 11 i 12 zostanq omowione jako punkty: 11, 12, 


13,14. 


Ad pkt. 3 


Wojt poinformowat 0 swoich dziataniach w okresie miEidzysesyjnym: 


1. 	 Wydat 44 decyzje administracyjne, 9 postanowienia i 3 zarzqdzenia. 

2. 	 Gotowe Sq juz projekty i uzgodnienia na wykonanie modernizacji oswietlenia ulicznego 

w Kotuniu. Teraz czekamy na zmiany zapisow w budzecie gminy, aby rozpoczqC 

przygotowania do przetargu na wykonawstwo . 

3. 	 Wystqpilismy 0 mapy do celow projektowych na wykonanie dokumentacji technicznej na 

budowEi placow zabaw i sitowni. 

4. 	 Mamy juz gotOWq dokumentacjEi technicznq na modernizacjEi pomieszczerl na nowe oddziaty 

przedszkolne w Bojmiu i z ZO Koturl. W wakacje chcielibysmy dokonac niezbEidnych prac 

adaptacyjnych, tak aby od nowego roku szkolnego zostaty oddane do uzytkowania. 

5. 	 Przygotowujemy siEi do wykonania odcinka kanalizacji sanitarnej w miejscowosci Broszkow 

przy drodze powiatowej. Musimy go ukorlczyc przed tym, kiedy starostwo przystqpi do 

modernizacji tego odcinka drogi powiatowej. 

6. 	 Otworzylismy ofert ztozone w przetargach na wykonanie modernizacji drog powiatowych. 

Niestety kwoty z ofert przetargowych Sq znacznie wyzsze niz zaktadane w budzecie gminy. 

W chwili obecnej sytuacja wyglqda nastEipujqCo: 

Lp. Miejscowosc 

Wartosc realizacji inwestycji 

Planowane 

w budzecie srodki 

w zt 

Kwota najnizszej 

oferty na 

stabilizacj~ w zt 

Przyblizona kwota 

brakujqcych 

srodkow w zt 

1. Jagodne 10.500 81.873,04 75.000 

2. Sosnowe 10.700 165.716,37 160.000 

3. Zeliszew Duzy 174.000 315.235,52 180.000 (w tym 

90.000 dotacja) 

4. Zeliszew Podkoscielny 200.000 285.442,17 90.000 

5. GrEizow 132.000 234.430,03 110.000 

6. Koturl, ul. Stoneczna 200.000 287.831,01 90.000 

7. Koturl, ul. Zaciszna 100.000 156.230,52 60.000 

8. Broszkow 200.000 557.468,60 360.000 

Na komisjach rady postanowilismy zatem, ze na chwilEi obecnq odstqpimy od wykonania 

nawierzchni asfaltowych we wsiach Broszkow i Sosnowe. Sq to inwestycje do ktorych musimy 

najwiEicej dotozyc. Zostanq one wykonane w pozniejszym terminie. 

7. 	 Zakupilismy rowniarkEi dla ZGK w Kotuniu. Starq wyremontowalismy dziEiki uprzejmosci OSP 

w Kotuniu, ktora ofiarowata nam silnik ze starego samochodu pozarniczego. Teraz na naszych 

drogach bEidq pracowaty 2 rowniarki. 



8. 	 Powiat w tym roku nie wyrazit zgody na podpisanie z nami porozumienia na letnie 

utrzymanie drag powiatowych. Zatem wykaszanie i porzqdkowanie poboczy przy drogach 

powiatowych b~dzie nalezato do powiatu. 

9. 	 W dniach 24-25.04 br. uczestniczyt w zgromadzeniu ogolnym Zwiqzku Gmin Wiejskich. 

10. W dniu 12 maja br. odbyta si~ rozprawa w Wojewodzkim Sqdzie Administracyjnym 

w Warszawie w sprawie skargi jednego z rodzicow na procedur~ zamkni~cia szkoty 

w Koszewnicy. Sqd skarg~ odrzucit, potwierdzajqc tym samym, ze przy zamkni~ciu tej szkoty 

procedury zostaty zachowane. 

- Rady Antoni Chojecki zapytat, czy jezeli powiat odmowit podpisania umowy na letnie utrzymanie 

drag powiatowych, to niech Pan Wojt powie, kiedy b~dq wykonywane prace porzqdkowe na tych 

drogach. 

- Wojt wyjasnit, ze nie jest w stanie odpowiedziee na to pytanie. wptyw na prac~ Pana Starosty majq 

radni powiatowi a nie Wojt. 

Uwag ani pytan do sprawozdania Wojta nie zgtoszono. 

Ad pkt. 4 


Wojt wyjasnit, ze szczegotowe zmiany w Wieloletnie Prognozie Finansowej Gminy Kotun stanowi 


"Objasnienie" do projektu uchwaty. Zmiany te byty omawiane na Komisji Budzetu i Finansow. Jesli Sq 


jeszcze jakies pytania, to postara si~ na nie odpowiedziee. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak odczytata projekt Uchwaty Nr XXXIV.234.2017 w sprawie 


zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2017-2026. 


Uchwata zostata podj~ta wi~kszosciq gtosow (za-12, wstrzymato si~-3) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 


Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze dzisiejsze zmiany w budzecie gminy Sq bardzo obszerne i zapisane 


Sq w sposob szczegotowy w "Uzasadnieniu" do projektu uchwaty. Nast~pnie je wymienit positkujqc 


si~ dokumentami projektu uchwaty. Zmiany te zostaty zaakceptowane przez Komisj~ Budzetu 


i Finansow. Jesli Sq jakies pytania, to postara si~ na nie odpowiedziee. 


- Radna Barbara Plichta stwierdzita, ze projekt uchwaty wprowadza w duzym stopniu zmiany 


w inwestycjach drogowych. Odrzucamy te inwestycje do ktorych musimy doptacie najwi~cej 


a pokrywamy asfaltem drogi, ktorych betonowka nie jest wcale taka stara. W Sosnowem stabilizacja 


zostata wykonana w 2006 roku i droga ta nie b~dzie robiona. Nie rozumie post~powania Wojta, bo 


jakies logiczne wyttumaczenie takiego rozwiqzania przeciez powinno bye a tu go nie widzi. 


Wojt wyjasnit, ze modernizacja drogi w Sosnowem nie zostaje wyrzucona z planu inwestycyjnego. 


Jej wykonanie jest tylko przetozone w czasie i 0 tym informowatem na Komisji Budzetu i Finansow. 


- Radna Barbara Plichta przypomniata, ze logicznym by toby, aby najstarsze stabilizacje buty 


w pierwszej kolejnosci pokrywane asfaltem a pozniej dopiero te mtodsze. Potozenie dywanika 


powinno odbywae si~ w jakichs ramach, powinna bye brana pod uwag~ data wykonania betonowki, 


jej stan techniczny. W tym przypadku jest inaczej. Jest to dla mnie niezrozumiate. Swoje 


niezadowolenie wyrazitam rowniez na posiedzeniu komisji budzetowej. Stwierdzita takze, ze na 


Komisji Budzetu padty inne kwoty doptaty do drogi w Sosnowem, teraz Pan Wojt wymienit innq 


kwot~. 

- Wojt stwierdzit, ze w latach 2006 - 2010 by to wybudowanych duzo stabilizacji betonowych na 

drogach gminnych. Pani radna byta radnq w poprzedniej kadencji, niech Pani powie ile z tych drag 

zostato pokryte asfaltem. Okoto 1 kilometra a co z pozostatymi. Na komisji Budzetu i Finansow 

http:24-25.04


mowitem bardzo szczegotowo 0 przyczynach, ktore zadecydowaty 0 takiej kolejnosci budowy drag. 

Kwoty, 0 ktorych mowitem na sesji Sq takie same jak te 0 ktorych mowitem na Komisji Budzetu. 

Mozna to sprawdzie. 

- Radny Antoni Chojecki stwierdzit po przemysleniach, ze wydaje mu si~, ze przy budowie drag 

powinno si~ brae pod uwag~ takze cz~stotliwose ruchu na nich. W pierwszej kolejnosci powinny bye 

pokrywane asfaltem te najruchliwsze drogi. 

- Przewodniczqca Rady stYSZqC dyskusj~ tOCZqCq si~ na sali, zapytata po co w takim razie zwotywane 

Sq posiedzenia komisji i szczegotowo omawiane na niej projekty uchwat. Te same pytania Pani radna 

zadawata na posiedzeniu komisji i otrzymata Pani na nie odpowiedzi. W tej chwili zadaje Pani te 

same pytania - jaki to ma cel. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski stwierdzit, ze przed podj~ciem decyzji i asfaltowaniu 

drogi powinno si~ tez brae pod uwag~ to, czy zostaty utozone wszystkie media, zeby jej za chwil~ nie 

ciqe. 

Wi~cej uwag ani pytarl nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty N r XXXIV.235.2017 w sprawie zmian 


w budzecie gminy na 2017 rok. 


Uchwata zostata podj~ta wi~kszosciq gtosow (za-11, wstrzymato si~-4) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze kolejny projekt uchwaty dotyczy zaciqgni~cia dtugoterminowej 


pozyczki z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 


Pozyczka zaciqgana jest na wykonanie zadania inwestycyjnego pn.: "Modernizacja instalacji 


oswietlenia drogowego w rniejscowosci Kotun". Inwestycja ta znajduje si~ w planach inwestycyjnych 


na rok 2017. Korzysci ze zmiany sposobu oswietlania ulic Sq znaczne, poniewaz i jakose oswietlenia 


si~ zwi~kszy i zmalejq koszty zwiqzane 


z energi q elektrycznq zuzytq do tego celu. Planowane wydatki wynoszq 571.000 zt, z czego wolne 


srodki budzetowe 152.000 zt i pozyczka z WFOSiGW w kwocie do 419.000 zt. 


Jest to pozyczka cz~sciowo umarzalna, ze sptatq do 10 lat, oprocentowanie dla jst 


w wysokosci 0,9 stopy redyskonta weksli - nie mniej niz 2% w stosunku rocznym. 


Umorzonq cz~se pozyczki trzeba przeznaczye na cele ochrony srodowiska. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Wobec powyzszego Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty 


N r XXXIV.236.2017 w sprawie zaciqgni~cia dtugoterminowej pozyczki z Wojewodzkiego Funduszu 


Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 


Uchwata zostata podj~ta wi~kszosciq gtosow /za-14, wstrzymat si~-l/ w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 7 


Kierownik Zaktadu Gospodarki Kornunalnej w Kotuniu Bogdan Kue przypornniat, ze dotychczasowa 


taryfa na wod~ i scieki obowiqzywata od 1.06.2015r. W chwili obecnej prawo mowi, ze nalezy podjqe 


nOWq uchwat~ w tej sprawie. Po przeprowadzeniu analiz dochodow i wydatkow zwiqzanych z 


funkcjonowaniem systemu doprowadzania wody i odprowadzania sciekow okazato si~, ze niestety 


ceny tych mediow mUSZq ulec zmianie. Okazato si~, ze jesli chodzi 0 cen~ wody i optaty statej, to nie 


ulegnq one zmianie. Musi natomiast zostae podniesiona cena 1 m 3 sciekow. W naszym systemie jest 


az 13 przepompowni, ktore generujq dodatkowe koszty. Cz~sto ulegajq awariom i ze wzgl~du na 


brak monitoringu codziennie muszq bye co najmniej 3 razy monitorowane przez pracownikow ZGK. 




Wniosek byt przedstawiony na Komisji Budzetu i Finansow oraz Komisji Rolnictwa, Inicjatyw 

Gospodarczych i Ochrony Srodowiska. Uzyskat pozytywnq opini~ Komisji. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV237.2017 w sprawie 

zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod~ i zbiorowego odprowadzania sciekow na 

terenie Gminy Kotun. 

Uchwata zostata podj~ta wi~kszosciq gtosow (za-10, przeciw-1, wstrzymato si~-4) w gtosowaniu 

jawnym. 

Ad pkt. 8 

Wojt wyjasnit, ze kolejny projekt uchwaty dotyczy wystawienia na sprzedaz dwoch dziatek 

w miejscowosci Broszkow. Projekt tej uchwaty ma pozytywnq opini~ Rady Soteckiej Broszkowa oraz 

Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony Srodowiska Rady Gminy. Poprosit 0 podj~cie 
uchwaty. 

- Radny Tomasz Swinarski potwierdzit, ze Rada Sotecka pozytywnie zaopiniowata sprzedaz tych 

dziatek. Zakupem zainteresowany jest jeden z przedsi~biorcow z Broszkowa, ktory chce na nich 

wybudowae chtodnie. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty 


Nr XXXIV238.2017 w sprawie sprzedazy prawa wtasnosci nieruchomosci stanowiqcej mienie 


komunalne Gminy Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-1S) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 


Wojt wyjasnit, ze wczesniej podj~ta uchwata w tej sprawie zostata przedstawiona Marszatkowi 


Wojewodztwa Mazowieckiego do oceny. Po analizie naszego dokumenty stuzby Marszatka poprosili 


o uzupetnienie go w kilku pozycjach. Nie chcqc wprowadzae do niego zmian postanowilismy 

przedstawie projekt uchwaty uchylajqcy wczesniejszq uchwat~ i podj~cie nowej uchwaty 

z poprawionym juz Programem Rewitalizacji. Wniost takze autopoprawk~ do projektu uchwaty. 

W § 1 uchwaty zapisano koncowy rok obowiqzywania Programu, jako ,,20123" a powinien bye 

oczywiscie ,,2023". Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV239.2017 w sprawie 


przyj~cia Programu Rewitalizacji dla Gminy Kotun na lata 2017-2023. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-1S) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 10 


Wojt wyjasnit, ze w statucie Gminnej Biblioteki Publicznej niezbyt precyzyjne opisane Sq zadania 


dotyczqce dziatalnosci kulturalnej, ktorq wykonuje. W przedstawionej poprawce okreslilismy 


szczegotowo zadania biblioteki w tym zakresie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 



Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV.240.2017 zmieniajqcej 


uchwat~ w sprawie nadania Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Kotuniu. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-1S) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 11 


1. 	 Przewodniczqca Rady poinformowata, ze w dniu 27 maja obchodzony byt w catym kraju 

Ozien Samorzqdowca. Z tego tytutu zostaty skierowane do samorzqdow zyczenia od 

Wojewody Mazowieckiego oraz Prezesa PO Pana Grzegorza Schetyny. 

2. 	 W miesiqcu sierpniu b~dziemy obchodzili gminne dozynki w Zeliszewie Podkoscielnym. 

Chciatabym poprosie Panstwa sottysow, aby rozpytali si~ w tym temacie w swoich 

miejscowosciach, bo na poprzednich dozynkach z terenu Gminy Kotun by to tylko chyba 

S wiencow. Powinnismy si~ w tym roku lepiej zorganizowae i dlatego po nast~pnej sesji 

odb~dzie si~ spotkanie w tej sprawie. 

Ad pkt. 12 

- Radna Barbara Plichta zapytata kiedy b~dq koszone pobocza drog, bo do tej pory skoszono tylko te 

w poblizu Kotunia. Przekazata takze prosb~, aby koszone byty znacznie nizej niz dotychczas. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady stwierdzit, ze widziat jak zostaty skoszone pobocza na drodze w kierunku 

Polakow i Sq one skoszone dose nisko. 

- Kierownik ZGK w Kotuniu stwierdzit, ze kosiarka ma ostrze 0 dtugosci 120 cm z tego cz~se robocza 

to 110 cm. Pobocza koszone Sq nisko, chyba ze kierowca widzi jakies przeszkody na poboczu, to dla 

bezpieczenstwa ostrza podnosi kos~ wyzej. 

- Radna Barbara Kwiejda powiadomita Kierownika ZGK, ze na ulicy Polnej ponownie zaczyna 

smierdziee w poblizu studzienek kanalizacyjnych. W ubiegtym roku Kierownik cos z tym zrobit 

i uszczelnit studzienki a teraz ponownie jest problem z zapachem. 

- Kierownik ZGK wyjasnit na czym polegata praca zwiqzana z lepszym funkcjonowaniem studzienek 

kanalizacyjnych w ubiegtym roku. Jesli ponownie powstat problem, to zajmie si~ tq sprawq. 

- Sottys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski zapytat dlaczego scieki zabierane przez ZGK w Kotuniu Sq 

znacznie drozsze niz te same scieki zabierane przez zaktad z Katuszyna. 

- Wojt stwierdzit, ze jest zdziwiony tq informacjq, poniewaz ZGK z Katuszyna nie na zezwolenie na 

odbieranie sciekow z terenu naszej gminy. W ostatnim czasie mieszkancy Zdzaru i okolic skarzyli si~ 

na zanieczyszczenia rzeki sciekami. Moze wtasnie dlatego odbior sciekow przez zaktad z Katuszyna 

jest tak tani. Istnieje podejrzenie, ze pobierane scieki nie trafiajq na oczyszczalni~ sciekow tylko Sq 

zrzucane winne miejsca. Podzi~kowat sottysowi za t q informacj~ i obiecat, ze b~dzie w tej sprawie 

rozmawiat z burmistrzem Katuszyna. 

- Sottys wsi Trzemuszka Bogdan Kokoszka poinformowat, ze autobus szkolny, ktory dowozi dzieci do 

szkoty w Zeliszewie zawraca na koncowce naszej drogi. W tym miejscu jest juz wykruszony asfalt. 

Poprosit 0 uzupetnienie ubytkow. Poinformowat takze, ze na drodze z Trzemuszki do Chlewisk jest 

tak duza dziura, ze rowniarka nie jest w stanie jej wyrownac. Potrzeba jest nawiezienia tam kruszca 

i wyrownania tego odcinka drogi. 

- Sottys wsi Cisie-Zagrudzie poinformowat, ze juz od okoto 2 tygodni nie swiecq si~ w jego 

miejscowosci lampy oswietlenia ulicznego. Poprosit 0 interwencj~. 

- Wojt wyjasnit, ze prawdopodobnie nikt nie zgtaszat tego problemu w urz~dzie i dlatego te lampy 

si~ nie swiecq. Po sesji poprosi pracownika, aby zgtosit tq awari~. 

Wi~cej gtosow w dyskusji ani wolnych wnioskow nie zgtoszono. 

Ad pkt. 13 

Protokot z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq (za-1S) w gtosowaniu jawnym. Gtosy 



wstrzymujqce nalezaty do radnych nieobecnych na poprzedniej sesji. 

Ad pkt. 14 

Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 

za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Koturl. 
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